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SE-BRM.0012.6.1.2025 

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 

KOMISJI ROLNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA 

RADY MIASTA I GMINY KÓRNIK 

w dniu 14 stycznia 2025 roku 

 

Posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska odbyło się w dniu 14 stycznia 

2025 roku w sali posiedzeń ratusza bnińskiego. Obrady rozpoczęto  o godzinie  13:00,                   

a zakończono o godzinie 14:44. 

W posiedzeniu wzięło udział 7 radnych. 

Obecni: 

1. Michał Buchwald 

2. Iwona Kosmalska 

3. Marta Kowalczyk 

4. Dorota Łuczak 

5. Jerzy Rozmiarek 

6. Andrzej Surdyk 

7. Piotr Szczepaniak 

8. Helena Świdurska 

W spotkaniu uczestniczyli także: Sebastian Wlazły wiceburmistrz MiG Kórnik, Sławomir 

Zakrzewski kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa UMiG Kórnik, Aneta 

Nowak-Flaczyńska kierownik Wydziału Gospodarki Odpadami Komunalnymi UMiG 

Kórnik, Krystian Kazyaka z-ca kierownika Wydziału Gospodarki Odpadami 

Komunalnymi UMiG Kórnik, Jakub Szymaniak podinspektor  Wydziału Funduszy 

Pozabudżetowych i Zamówień Publicznych UMiG Kórnik, Martyna Bręcz specjalista 

Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa UMiG Kórnik, Sławomir Animucki Dyrektor 

Kórnickiego Ośrodka Kultury w Kórniku, Piotr Mastalerz Kórnicki Ośrodek Kultury          

w Kórniku, Tomasz Haremza Komendant Straży Miejskiej w Kórniku. 
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1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Iwona Kosmalska otworzyła 

posiedzenie. Powitała zebranych. Poinformowała, że posiedzenie jest nagrywane,         

a zasady przetwarzania danych przedstawia Klauzula informacyjna wydana w związku  

z prowadzeniem rejestracji nagrań Komisji - dokument jest załącznikiem do protokołu. 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca stwierdziła, że w obradach uczestniczyło 

6 radnych (radny Michał Buchwald spóźnił się na posiedzenie Komisji). Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska miała kworum i mogła podejmować prawomocne 

decyzje. Przewodnicząca Iwona Kosmalska zapytała, czy radni mają uwagi do 

ogłoszonego wcześniej porządku obrad. Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, 

Helena Świdurska 

BRAK GŁOSU (0) 

Jerzy Rozmiarek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Buchwald, Piotr Szczepaniak 

 

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjecie protokołu w poprzedniego posiedzenia.  

3. Wybór zastępcy przewodniczącej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  

4. Przyjęcie Planu Pracy Komisji w 2025 roku.  

https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/f7e20b27-36b4-4#collapse1
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/f7e20b27-36b4-4#collapse2
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/f7e20b27-36b4-4#collapse3
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/f7e20b27-36b4-4#collapse4
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5. Omówienie organizacji dożynek gminnych w 2025 roku.  

6. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski.  

7. Zakończenie posiedzenia.  

 

 

2. Przyjecie protokołu w poprzedniego posiedzenia. 

Dokument jest załącznikiem do protokołu. 

Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu w poprzedniego posiedzenia. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, 

Helena Świdurska 

NIEOBECNI (2) 

Michał Buchwald, Piotr Szczepaniak 

  

3. Wybór zastępcy przewodniczącej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Radny Andrzej Surdyk zaproponował kandydaturę radnego Jerzego Rozmiarka na 

zastępcę przewodniczącej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Radny Jerzy 

Rozmiarek wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radna Dorota Łuczak zaproponowała kandydaturę radnej Heleny Świdurskiej. Radna 

Helena Świdurska po wcześniejszej akceptacji na kandydowanie wycofała swoją 

kandydaturę. Więcej osób nie zgłoszono i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

wyboru radnego Jerzego Rozmiarka na zastępcę przewodniczącej Komisji Rolnictwa      

i Ochrony Środowiska. 

Wyniki głosowania: 

https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/f7e20b27-36b4-4#collapse5
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/f7e20b27-36b4-4#collapse6
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/f7e20b27-36b4-4#collapse7
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ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Andrzej Surdyk, Helena Świdurska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Rozmiarek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Buchwald, Piotr Szczepaniak 

Zastępcą przewodniczącej Komisji Iwony Kosmalskiej w wyniku głosowania został radny 

Jerzy Rozmiarek. 

  

4. Przyjęcie Planu Pracy Komisji w 2025 roku. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska przedstawiła Plan Pracy Komisji na rok 

2025- dokument jest załącznikiem do protokołu. Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Planu Pracy Komisji w 2025 roku. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, 

Helena Świdurska 

NIEOBECNI (2) 

Michał Buchwald, Piotr Szczepaniak 

  

5. Omówienie organizacji dożynek gminnych w 2025 roku. 

Sławomir Animucki dyrektor KOK w Kórniku przedstawił zebranym na posiedzeniu 

Komisji  atrakcje zaplanowane na tegoroczne dożynki gminne. Poinformował, że ze 
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względu na zawartą umowę i wstępne ustalenia nie ma możliwości przesunięcia 

występu głównych gwiazd wieczoru. 

Przewodnicząca Iwona Kosmalska zapytała, za jakie zadania będzie odpowiedzialny 

komitet dożynkowy w tym roku. Dyrektor KOK udzielił odpowiedzi informując, że tak jak 

w poprzednich latach rolą komitetu dożynkowego będzie przygotowanie dekoracji na 

scenę, stoisk oraz obsługa kateringu.  

Do spotkania dołączył radny Michał Buchwald. Od tej chwili w posiedzeniu uczestniczyło 

7 radnych. 

Sławomir Animucki dyrektor KOK w Kórniku odniósł się do tradycji wyplatania wieńców 

dożynkowych, co jest nieodzownym elementem obchodów święta rolników. 

Ukoronowaniem ich całorocznej pracy i podziękowaniem za zebrane plony.  W dalszej 

części dyskusji radni zgłaszali swoje propozycje dotyczące atrakcji dla dzieci, 

konkursów, obsługi kateringu i dystrybucji napojów. 

  

6. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

Radny Michał Buchwald zapytał, jak w gminie Kórnik obsługiwany jest program „Czyste 

Powietrze”. Odpowiedzi udzielił wiceburmistrz Sebastian Wlazły wymieniając wszystkie 

programy związane z ochroną środowiska funkcjonujące w gminie Kórnik. Martyna 

Bręcz specjalista Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa UMiG Kórnik szczegółowo 

omówiła kryteria i progi dofinansowania programów dedykowanych dla mieszkańców 

gminy Kórnik dotyczących wymiany źródeł ciepła oraz modernizacji systemu 

grzewczego dla właścicieli lub współwłaścicieli lokalów mieszkalnych – plakaty 

informacyjne są załącznikami do protokołu. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły 

poinformował o nowopowstałych stacjach rewizyjnych gazu w Dachowie i Czołowie. 

Martyna Bręcz dodała, że w przypadku braku przez beneficjenta możliwość podłączenia 

gazu, wnioskodawca otrzyma zgodę na podłączenie się pod inne źródło ciepła. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły przedstawił wyniki kontroli przeprowadzonej przez 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Poznaniu w zakresie gospodarki 

pojemników bezodpływowych. Nie stwierdzono żadnych naruszeń i uchybień. Do 
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protokołu pokontrolnego odniosła się Aneta Nowak-Flaczyńska kierownik Wydziału 

Gospodarki Odpadami Komunalnymi UMiG Kórnik oznajmiając, że kontrola dotyczyła 

działań Urzędu w zakresie gospodarowania nieczystościami. Omówiła zakres pracy 

pracowników Wydziału Gospodarki Odpadami Komunalnymi – plan pracy stanowi 

załącznik do protokołu. 

Martyna Bręcz omówiła kwoty dofinansowania do wymiany pieców tzw. kopciuchów, 

pomp ciepła, fotowoltaiki oraz przydomowych oczyszczalni i systemu magazynowania 

wody opadowej. 

Radny Jerzy Rozmiarek zapytał ile gmina Kórnik przeznaczyła środków finansowych na 

dofinansowanie istniejących programów w zeszłym roku . 

Odpowiedzi udzieliła Martyna Bręcz informując, że na ten cel zaplanowano środki 

finansowe w wysokości 300.000,00 złotych. Na wymianę pieców przeznaczono kwotę 

260.000,00 zł z czego zrealizowano 30 inwestycji, na deszczówkę przeznaczono 

6.211,12 zł z czego zrealizowano 7 wniosków, pompy ciepła dofinansowano w kwocie 

16.000,00 zł – zrealizowano 5 wniosków. 

Radny Andrzej Surdyk zapytał, jakie kryteria musi spełnić osoba z niskim progiem 

dochodowy, która chce złożyć wniosek o wymianę pieca. 

Martyna Bręcz wyjaśniła, że w takim przypadku najlepszym rozwiązaniem dla osób, 

które osiągają niski próg dochodowy jest skorzystanie z programu „Czyste Powietrze”. 

Jednocześnie gmina Kórnik oferuje także inne programy wsparcia finansowego, które 

można ze sobą łączyć. 

Radny Michał Buchwald zauważył, że programy te są dedykowane dla mieszkańców, 

którzy chcą wymienić stare piece twz. kopciuchy,  a nie dokonać termomodernizacji 

swoich lokali mieszkaniowych. Zwrócił uwagę, że lepszym programem dla mieszkańców 

jest program „Czyste Powietrze”. 

Do dyskusji dołączył Jakub Szymaniak podinspektor Wydziału Funduszy 

Pozabudżetowych i Zamówień Publicznych UMiG Kórnik, który szczegółowo omówił 

zakres i wymogi, jakie musiał spełnić wnioskodawca chcący skorzystać z wyżej 

wymienionego wsparcia finansowego – załącznik do protokołu stanowią szczegółowe 

informacje omawianego programu, dostępne są pod adresem: 

https://www.wfosgw.poznan.pl/czyste-powietrze/kpo/. 

https://www.wfosgw.poznan.pl/czyste-powietrze/kpo/
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Radna Marta Kowalczyk poprosiła o syntetyczną informację dotyczącą obowiązujących 

programów wsparcia finansowego mieszkańców z zakresu ochrony środowiska. 

Martyna Bręcz poinformowała, że wszystkie informacje dostępne są na stronie UMIG 

Kórnik oraz zostaną opublikowane z najbliższym Kórniczaninie. 

Radny Jerzy Rozmiarek zapytał czy jest możliwość dofinansowania do wymiany pieca 

gazowego na gaz z butli. Na zapytanie radnego odpowiedziała Martyna Bręcz 

oznajmiając, że nie ma żadnych przeciwskazań. 

W dalszej części spotkania radna Helena Świdurska złożyła wniosek dotyczący 

wyznaczenia miejsc i terminu zbiórki tekstylii, systemu kaucyjnego za zużyte butelki oraz 

wykaz terminów i gabinetów weterynaryjnych, które będą prowadzić usługę sterylizacji    

i kastracji zwierząt właścicielskich. Do pierwszego pytania odpowiedzi udzielił 

wiceburmistrz Sebastian Wlazły informując, że nie będzie dodatkowych kursów,             

a niepotrzebne tekstylia należy zawieźć na PSZOK. Odpowiedzi na drugie pytanie  

udzieliła Aneta Nowak-Flaczyńska kierownik Wydziału Gospodarki Odpadami 

Komunalnymi UMiG Kórnik oznajmiając, że za system kaucyjny odpowiedzialne są 

sklepy wielopowierzchniowe. Do trzeciego pytania odniósł się Sławomir Zakrzewski 

kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa UMiG Kórnik odpowiadając, że 

program dotyczący sterylizacji i kastracji zwierząt właścicielskich powinien tak jak          

w zeszłym roku ruszyć z początkiem lutego 2025 roku. Cały proces uzależniony jest od  

terminu podpisania umowy z poszczególnymi gabinetami. 

Radny Jerzy Rozmiarek zapytał o termin zbiórki folii po nawozach od rolników gminy 

Kórnik. Do pytania odniósł się podinspektor Jakub Szymaniak udzielając odpowiedzi, że 

jak tylko ruszy ten program, gmina Kórnik złoży stosowny wniosek. 

Radny Jerzy Rozmiarek zwrócił uwagę na wysoki koszt utylizacji foli po nawozach, jakie 

ponieśli rolnicy. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły odniósł się do wniosku radnego Wojciecha Fieduka 

dotyczącego częstszego odbioru śmieci. Ze względu na wysoki koszt obsługi jest to 

niemożliwe. Zwrócił uwagę, że koszt obsługi przeniesie się na mieszkańca o będzie 

wiązało się z podwyższeniem opłaty za wywóz śmieci. Zaproponował tańsze 

rozwiązanie, czyli wywóz śmieci segregowanych na PSZOK. 

Więcej uwag nie zgłoszono.  
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7. Zakończenie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodnicząca Iwona Kosmalska 

zakończyła posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  

 

                                                                                            Przewodnicząca Komisji  

                                                                                              /-/ Iwona Kosmalska  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Ewa Woźniak  

 

  


